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نماینده ولی فقیه در هرمزگان :

 مساجد به مکانی برای 
حل مشکلات مردم 

تبدیل شود 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :

 گزارشی از تب دانگی 
در هرمزگان نداشتیم
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سفره یلدای امسال گرانتر پهن شد

درد و رنج بیماران فقیر 
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دبیر کل اتاق بازرگانی هرمزگان خبر داد 
کسب رتبه دهم کشوری در عملکرد شورای 

4استانی گفتگو دولت و بخش خصوصی 

2

4 گروه خبر // دکتر عطاالله معروفخانــی در دیدار با امیر دریادار ایرانی فرمانده 
نیروی دریایی ارتش جمهوری اســامی ایران ، نیروی دریایی را  تأمین کننده 
امنیت منطقه و ســایه این امنیت را  ضامن فعالیت تاشگران و صنعتگران در 

جبهه اقتصادی خواند.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ مدیرعامل فولاد هرمزگان با بیان اینکه همکاری دوجانبه 
خوبی بین صنایع دریایی و صنعت فولاد کشور بر قرار است اظهار داشت : فولاد هرمزگان 
قادر به تولید فولاد های با استحکام بالا می باشد و هم اکنون نیز بخشی از گریدهای مورد 
نیاز صنایع دریایی را تامین می کند . وی با اشــاره به توان بالای متخصصان داخلی و 
پیشرفتی که در صنایع فولادی ایجاد شده گفت : ما دارای پیشرفته ترین خط تولید تختال 
هستیم و با کیفیت ترین محصول فولادی را تولید می کنیم و می توانیم نیاز های مورد 
نیاز سایر صنایع را تولید نمائیم.دکتر معروفخانی آمادگی خود را برای همکاری بیشتر با 

صنایع دفاعی اعلام و اظهار دشت: مشتاقیم تا نیاز های  صنایع دفاعی کشور مخصوصا 
صنایع نیروی دریایی  را با بررسی های کارشناسی و استفاده از دانش داخلی ، بومی سازی 
کرده و این نیازها را رفع نمائیم.امیر دریادار ایرانی فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران در این دیدار اظهار داشت :  برای ما افتخار بزرگی است که فولاد هرمزگان را 
در مدارج بالاتر ببینیم و خطاب به دکتر معروفخانی گفت : با این روحیه ای که من از شما 
می بینم این مهم قطعاً رقم خواهد خورد.وی با اظهار اینکه در حوزه دریایی ظرفیت های 
بسیار زیادی در استان هرمزگان وجود دارد بیان داشت: نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران با شرکتهای فولادی همکاری مستمری دارد و امیدواریم بتوانیم نیاز صنایع 
دریایی این استان را از هرمزگان تهیه کنیم . دریادار ایرانی با تاکید بر توان داخل اظهار 
امیدواری کرد : ناو شــکن بعدی نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران انشاالله با 

همت شرکت فولاد هرمزگان و کاملًا بومی استان هرمزگان خواهد بود.

در دیدار مدیرعامل فولاد هرمزگان با فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران مطرح شد 

آمادگی فولاد هرمزگان برای بومی سازی 
نیازهای صنایع دریایی 

نیروگاه برق بندرعباس در ساخت 
قطعات تخصصی خودکفا شد 

گروه خبــر // مدیرکل امــور مالیاتی 
هرمزگان گفت: قانــون مالیات بر ارزش 

افزوده از تاریخ 13 دی 1400 اجرا می شود. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ شاکررضا مریدی 
افــزود: در واقــع قانون مالیــات بر ارزش 
افــزوده مصــوب 1400/03/02 ابلاغــی 
بــه تاریخ1400/04/12، ظرف شــش ماه 
 پس از ابلاغ به رئیــس جمهور لازم الاجرا 
می باشد. مریدی اظهار داشت: بنابراین قانون 
یادشــده از تاریــخ 1400/10/13 اجرایی 
می گردد. وی خاطرنشــان کــرد: از طرفی 
با عنایت به مفاد مــاده )13( قانون مزبور و 

عدم راه اندازی ســامانه مودیان و بنابر الزام 
 قانونی قســمت اخیر ماده یاد شده تا زمان 
راه اندازی ســامانه مودیان ترتیبات ثبت نام، 
نحوه ارائه اظهارنامه مالیاتی و رســیدگی به 
آن ها حسب مقررات قانون مالیات بر ارزش 
افزوده مصوب 1387/02/17 و اصلاحات 
بعدی آن می باشد، بنابراین تا زمان راه اندازی 
سامانه مودیان صرفا اشخاص مشمول موضوع 
فراخوان های هشتگانه )اختیار حاصله از ماده 
18 قانون مصــوب 1387( مکلف به انجام 

تکالیف قانونی از جمله ارائه اظهارنامه مالیاتی 
و پرداخت مالیــات و عوارض ارزش افزوده 
حداکثر 15 روز پس از پایان هر دوره مالیاتی 
خواهند بود، ســایر موارد از جمله تعاریف، 
تاریخ تعلق، ماخذ، نرخ، معافیت ها، استرداد، 
مالیات کالاهای خــاص، مالیات و عوارض 
خاص، جرائم، نحوه تخصیص، انتقال و توزیع 
مالیات و عوارض، رفع اختلاف و دادرســی 
مالیاتــی تابع قانون جدیــد )لازم الاجرا از 

1400/10/13( خواهد بود.

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان خبر داد 

اجرای قانون مالیات بر ارزش افزوده از تاریخ 13دی 1400

مدیر کل شیلات هرمزگان خبر داد

حل  مشکات 
شناورهای صیادی 

اولویت شیات هرمزگان
2

 

صفحه 1 را بخوانید

در آیین تودیع و معارفه مدیرعامل جدید ایزوایکو 
مطرح شد

بهره گیری از ظرفیت های خالی 
هرمزگان جهت حمایت از ایزوایکو

جناب آقای محسن خاکی نهاد

اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشاورزی هرمزگان

انتصاب حضرتعالی را  به عنوان سرپرست معاونت توسعه مدیریت 
منابع اســتانداری هرمزگان تبریک عرض نموده ؛ برای حضرتعالی 
عزت ، سربلندی ، سلامتی و توفیق روزافزون در خدمتگزاری به اسلام 
و انقلاب و نظام و ملت عزیز ایران اسلامی در راستای اهداف دولت 

سیزدهم از درگاه خداوند متعال مسألت می نماییم .

جناب آقای دکتر محمد صادقی 
انتصاب شایسته حضرتعالی به عنوان رئیس جدید دانشگاه هرمزگان که نشان از 
درایت ، لیاقت و توانمندی شــما دارد را تبریک عرض نموده ؛ تعهد و کارآمدی های 
برجسته جنابعالی یقیناً نویدبخش دستیابی هر چه بیشتر به قله های رفیع پیشرفت 
و توسعه هرمزگان خواهد بود . این مسوولیت جدید را به حضرتعالی و جامعه علمی 
دانشگاه هرمزگان تبریک و تهنیت عرض نموده و از درگاه خداوند متعال توفیقات 
بیش از پیش شما را جهت ارائه خدمتی شایسته به جامعه دانشگاهی مسئلت داریم .

اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشاورزی هرمزگان

گروه خبر // با تولید 14۷۵۹1 تــن تختال در آذرماه ، 
شرکت فولاد هرمزگان به رکورد جدیدی در تولید این 

محصول دست یافت.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ تلاشگران فولاد هرمزگان در آستانه 

دهمین سالگرد تاسیس این کارخانه با  عبور از رکورد قبلی که در 
مهرماه با تولیــد 14۶10۶ تن ثبت کرده بودند، فصل جدیدی را 
در تولید این محصول برای این کارخانه آغاز کردند. متخصصان 
فولادی نشان دادند در صورت رفع موانع و پشتیبانی های درون و 
برون سازمانی سقفی برای تولید قائل نیستند و با تمام توان قادر به 

حمایت از تولید ملی در جنگ اقتصادی می باشند.

در پایان آذر ماه 1400 محقق شد
ثبت رکورد تولید تختال در فولاد هرمزگان

در پایان آذر ماه 1400 محقق شد

ثبت رکورد تولید تختال در فولاد هرمزگان
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نیروگاه برق بندرعباس
 در ساخت قطعات تخصصی خودکفا شد 

  گروه خبر // اکنون بیش از 80 درصد قطعات نیروگاه برق بندرعباس 
با توان جوانان هرمزگانی ساخته می شود. حسین سلیمی،مدیرعامل نیروگاه 
بندرعبــاس گفت: اکنون بیش از 80 درصد قطعات نیروگاه با همت و توان 
جوانان هرمزگانی ساخته می شود و این نیروگاه در ساخت قطعات خودکفا 
شده است.سلیمی افزود: تا 10 سال پیش، حدود ۹0 درصد قطعات نیروگاهی 
از خارج کشور تامین می شــد که  واردات قطعات خارجی علاوه بر زمان 
بر بودن، هزینه ارزی زیادی هم برای کشــور درپی داشت.او گفت:نیروگاه 
بندرعباس در زمینه ساخت داخلی قطعات بین نیروگاه های کشور رتبه دوم 
را به خود اختصاص داده و  از ابتدای سال تاکنون هزار و 400 قطعه بزرگ 
و کوچک تخصصی در نیروگاه بندرعباس طراحی، ساخت و بازسازی شده 
است.مدیر عامل نیروگاه بندرعباس گفت:اکنون لوله های سوپر هیترها، تعمیر 
توربین، دیسشــارژ پمپ آب خنک کن،قطعات کمپرسور هوای فشار قویبا 
همکاری 5 شــرکت دانش بنیان تولید و بومی سازی شده است که برخی 
از این قطعات در انحصار 10 کشور خارجی بوده اند و صرفه جویی ارزی 
50 درصدی داشــته است.سرپرست نگهداری و تعمیرات نیروگاه حرارتی 
بندرعباس هم گفت: با بومی سازی قطعات در نیروگاه بندرعباس تولید برق 
در این نیروگاه مسمتر و به توان نامی نزدیک شده است.هومن رفیعی با اشاره 
به اینکه نیروگاه بندرعباس هزار و 320 مگاوات توان نامی دارد  افزود: در 
حال حاضر با ســاخت و بازسازی به موقع قطعات، نیروگاه با توان هزار و 
280 مگاوات کار کرده و برق شهر و صنایع غرب بندرعباس را تامین می کند.
سال های گذشته نیروگاه بندرعباس با توان هزار و 230 مگاوات کار می کرد.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان ؛نیروگاه بندرعباس هزار و 200نیرو دارد.

هرمزگانی هادر جمع برترین های بیست وسومین 
جشنواره قصه گویی

  گــروه خبر // مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان هرمزگان 
گفت: در مراسم معرفی برترین قصه گویان بیست وسومین جشنواره بین المللی 
قصه گویــی کانون، دو هرمزگانی در جمع برترین های این دوره از جشــنواره 
بین المللی قصه گویی قرار گرفتند. پروین پشتکوهی افزود: در بخش برگزیدگان 
بخش ملی )زنان و مردان( آناهیتا محلفی قصه گوی هرمزگانی شایســته تقدیر 
شناخته شد.به گفته وی، همچنین راضیه سلیمانی پور مربی مسئول مرکز فراگیر 
بندرعباس برگزیده ویژه جشنواره قصه گویی)مروج قصه گویی( شناخته شد و 
از ســوی مهدی علی اکبرزاده مدیرعامل کانون تقدیر شد.آیین پایانی معرفی 
برگزیدگان بخش های مختلف بیست وسومین جشنواره بین المللی قصه گویی 
همزمان با شب یلدا در مرکز آفرینش های فرهنگی هنری کانون برگزار شد.به 
گزارش ایرنا ؛ در این مراسم که مسئولانی از وزارت آموزش و پرورش و کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان حضور داشتند، »مریم سعادت، محمد مسلمی 
و مصطفی رحماندوست« هیأت داوری این دوره از جشنواره را برعهده داشتند.

تزریق دز سوم واکسن کرونا به افراد بالای ۱۸ سال 
در هرمزگان 

  گروه خبر // افراد بالای 18 ســال منتظر پیامک نوبت دهی تزریق دز 
سوم باشند. فاطمه نوروزیان، سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: 
اکنون تنها به افراد بالای 40 سال بدون نوبت دز سوم تزریق می شود و افراد 
بالای 18 سال منتظر دریافت پیامک نوبت دهی باشند و از مراجعه بدون نوبت 
به مراکز واکسیناسیون خودداری کنند.نوروزیان افزود:مراکز تجمیعی واکسن 
که پیش از این تعطیل شده بودند برای سرعت دادن به تزریق واکسن دوباره 
فعال می شود.او گفت: در کنار رعایت شیوه نامه های بهداشتی، تزریق سه دز 
و اکسن بدن را در برابر سویه های جدید ایمنی می کند.اکنون 5 درصد جمعیت 
بالای 18 سال هرمزگان هیچ گونه واکسنی تزریق نکرده اند و بیشتر در خطر 
ابتلای سویه های جدید هستند.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان  ، بیش از 
2 میلیون و ۶00 هزار دز واکسن کرونا تاکنون در هرمزگان تزریق شده است.

خبر

خبری
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سرمقاله

  روزی نیســت که خانواده های بیماران محروم تماس نگیرند یا پیام ندهند 
که برای درمان بیمارشــان توانایی مالی ندارنــد و از خیرین تقاضای حمایت 
جهت درمــان دارند.رهبر معظم انقلاب تاکید فرموده انــد که بیمار به غیر از 
رنج مریضی نباید رنج دیگری داشــته باشــد. اما متاســفانه متولیان مربوطه 
در ادوار مختلــف به این موضوع توجه چندانی نکرده اند ودر اســتانی مانند 
هرمزگان که همچنان از کمبود حوزه بهداشــت و درمان از جمله کمبود تخت 
بیمارستانی، پزشک و پرســتار، تجهیزات درمانی و... بشدت رنج می برد، از 
آن طرف هزینه های بالای درمان نیز بیماران را مســتاصل کرده است. دستگاه 
ام آر آی بیمارســتان شهید محمدی بندرعباس ماه ها خراب است و بیماران با 
مشکل مواجهند. دستگاه سنگ شکن کلیه این بیمارستان، تمامی موارد سنگ 
شکن را انجام نمی دهد. بیماران حتی برای گرفتن نوبت از پزشکان متخصص 
وفــوق تخصص در مطب های شــخصی هم باید هفته هــا در انتظار بمانند. 
برخی از پزشــکان متخصص و فوق تخصص را در اســتان نداریم . بسیاری 
 از هزینه های درمانی در مراکز غیردولتی بصورت آزاد محاســبه می شود وبا 
بیمه ها قرارداد ندارند. این شــرایط ســخت باعث شــده که برخی از بیماران 
 نتواننــد رونــد درمان شــان را تکمیل کننــد و بعضی هم اعضــای بدن یا 
 جان شان را از دست دادند. بخاطر کرونا هم بسیاری از بیماران برای پرداخت 
هزینه هــای درمان با مشــکل مواجه شــدند و از آن طرف بــرای تقویت 
غذایی هــم با توجه به هزینه های سرســام آور موادغذایی و... مشــکلات 
فراوانی داشتند. در اســتانی مانند هرمزگان که قطب اقتصاد کشور است و در 
صدراســتان های درآمدزای کشور قرار دارد؛ شایســته نیست که بیمارانش 
 بدلیل هزینه های ســنگین درمان با مشــکل مواجه باشــند و ســلامتی و 
جان شــان درمعرض خطر قرار گیرد و نیاز اســت بنگاه هــای اقتصادی و 
خیرین، درمانگاه ها و بیمارســتان های خیریه بــرای محرومین را راه اندازی 
نمایند تا بیماران مســتضعف تحت درمان قــرار گیرند وبه فرموده رهبر معظم 
انقــلاب، بیماران به غیر از رنج مریض داری، رنج دیگری نداشــته باشــند. 
علاوه بر بیماران اســتان، بســیاری از بیماران محروم جنوب کرمان نیز برای 
دریافت خدمات درمانی به اســتان هرمزگان و شــهر بندرعباس می آیند که 
 فشار بیشتری بر سیستم بهداشــت ودرمان وارد می شود و نیاز است دولت و 
بنگاه های اقتصادی فعال در هرمزگان  سیســتم بهداشــت ودرمان هرمزگان 
را تقویــت کنند. اما متاســفانه برخی از صنایع برخــلاف قانون حتی حاضر 
نیستند مالیات و عوارض شــان را در استان پرداخت کنند و به گفته مدیرکل 
اموراقتصادی و دارایی هرمزگان پالایشــگاه نفت ســتاره، مالیات بر ارزش 
افزوده اش را در خارج اســتان پرداخت می کند کــه مالیات بر ارزش افزوده 
 یک ســال این پالایشــگاه 1700میلیارد تومان بوده اســت. بطور حتم اگر 
بنگاه های اقتصادی مالیات و عوارض شان را در استان بپردازند و برای احداث 
مراکز درمانی خیریه مشارکت گسترده داشته باشند، بخشی از مشکلات درمانی 
محرومان برطرف خواهد شــد و جان شــان را نیز از دست نمی دهند. از سال 
گذشته تاکنون هم که برای تهیه گزارش به مناطق روستایی دور ونزدیک و حتی 
محلات حاشیه شــهر بندرعباس رفته ام، مشاهده کرده ام که برخی از بیماران 
چشم و دست و پایشان و.... وبرخی هم جان شان را بدلیل عدم توان مالی جهت 
درمان از دســت داده اند که انتظار می رود تسهیلات و حمایت هایی از بیماران 
محروم صورت گیرد تا بدلیل فقر نداری، زندگی شان را ازدست ندهند و یا زجر 

    علی زارعیورنج نداشته باشند.

درد و رنج بیماران فقیر 

گــروه  خبر //  نماینــده ولی فقیه 
جایگاه  گفت:  هرمزگان  اســتان  در 
اجتماعی مســاجد باید تقویت شود 
و این مــکان باید به محلی برای حل 

مشکات مردم تبدیل شود. 
    حجت الاســلام والمســلمین محمد 
عبادی زاده نماینده ولی فقیه در اســتان 
بندرعباس در  امام جمعــه  هرمزگان و 
دیدار با رئیس و اعضای شورای اسلامی 
شهر بندرعباس با موضوع  امور مساجد 
و هم افزایی در بودجه عمران و اعتبارات 
مساجد اظهار داشــت: عملکرد شورای 
شهر بندرعباس در دوره های قبل مطلوب 
و قابــل قبول بوده اســت و الحمدلله با 
حضــور مدیران و اعضای انقلابی در آن 
از این به بعد عملکرد درخشان تری نیز 

مورد انتظار اســت .  وی افزود: در امور 
مســاجد چندین محور مهــم و کلیدی 
وجود دارد که اولین محور مهم مســاجد 
تامین سخت افزار آنها یعنی همان زیربنا 
و ساختار مسجد و همچنین اشیاء موجود 
در آن اســت که لازم است با مشارکت 
همه مردم و دستگاه های برگرفته از مردم 
تامین شــود.امام جمعه بندرعباس بیان 
کرد: بخش دوم و مهم مساجد بخش نرم 
افزاری آن است که به بخش سنتی مسجد 
یعنی همان اقامــه کردن نماز نیز ارتباط 
دارد؛ یکی از مسائلی که امروزه باید در 
دستور کار نهاد مسجد باشد این است که 
مســاجد صرفاً به محلی برای اقامه نماز 
تبدیل نشــود و فعالیت های مساجد در 
سایر عرصه ها نیز گســترش پیدا کند .

عبــادی زاده ادامه داد: در صدر اســلام 
مســجد محور یک جامعه بوده است و 
بیشترین فعالیت های اجتماعی و سیاسی 
در مســجد انجام می شده است چنانچه 
پیامبر گرامی اســلام)ص( در مســاجد 
پای حرف مردم می نشستند و مشکلات 
آنها را حل می کردند و این امر نشــان از 
جایگاه بالای اجتماعی این نهاد دارد که 
امروزه در جامعه همان کار شــوراهای 

حل اختلاف انجام می دهند. 
  نماینــده ولی فقیه در هرمزگان تصریح 
کرد: باید نقش ریش ســفیدان، بزرگان 
خانواده، محله و مسجد در جامعه امروز 
ما افزایش پیدا کند و پررنگ تر شــود تا 
درصد حل شــدن مســائل و مشکلات 
و اختلافــات نیز در جامعــه با افزایش 

روبرو شــود؛ جای تاسف دارد که امروز 
آمار حل شــدن مشکلات خانوادگی در 
شــورای حل اختلاف بسیار پایین آمده 
اســت و از این امر باید احســاس خطر 
کرد.وی عنوان کرد: هر جزئی از مسجد 
باید به درد مردم بخورد و ســتون های 
مساجد به اســتوانه های حل مشکلات 
مردم همچــون جامعه نبــوی و علوی  
تبدیل شــود که در مسجد النبی)ص( و 
کوفه مشــکلات مردم حل می شد؛ نبی 
مکرم اسلام)ص( در مسجد به داد مردم 
می رســید و از این رو باید مساجد فعال 
شود البته اشــتباه برداشت نشود حرف 
من تعطیل شدن شوراهای حل اختلاف 
نیست بلکه می گویم که مساجد هم باید 
در ایــن حوزه فعال شــوند. به گزارش  

تسنیم ؛ امام جمعه بندرعباس خاطرنشان 
کرد: مساجد ما سهم خود را چه قبل از 
پیــروزی انقلاب و چه بعــد از پیروزی 
انقلاب نسبت به جمهوری اسلامی ایران 
و حکومت اسلامی ادا کرده اند اما جای 
ســوال دارد  که آیا حکومت اسلامی هم 
سهم مســاجد را پرداخت کرده است یا 
خیر؟ که جواب این ســوال را من و شما 
باید به مردم بدهیم، مسئله مهم دیگر برای 
ما این است که مساجد از غربت و انزوا 
دربیایند و رغبت جوانان به مساجد باید 

بیش از پیش شود.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان :

 مساجد به مکانی برای حل مشکلات مردم تبدیل شود 

  

گروه خبر // رئیس دانشــگاه علوم پزشکی 
هرمزگان با بیان اینکه تا به حال گزارشــی 
گفت:  نداشــتیم،  درهرمزگان  دانگی  تب  از 
عائم بیماری کرونا ممکن اســت با آنفلوآنزا 
سرماخوردگی و بیماری تب دانگی اشتباه شود.

   حســین فرشیدی بیان داشت: یکی از مهمترین 
راهکارهــا در کنترل و مهار بیماری های ناقله از 

طریق پشه آئدس بهسازی محیط است که تاکنون 
در خصوص بهسازی محیط اقدامات خوبی انجام 

شده است و همچنان ادامه دارد.
  وی با بیان اینکه در محل هایی که شناسایی شده 
بود توســط همکاران بهداشت محیط به صورت 
مــداوم رصد انجام می شــود، اظهــار کرد: این 
رصد تنها در ســطح شهر بندرعباس نبوده و تمام 
شهرستان های استان خصوصاً شهرستان هایی که 
در ساحل قرار دارند مورد رصد همکاران بهداشت 
محیط می باشــند که تاکنون به جز در بندرعباس 
و بندرلنگه گزارشــی از نقطه دیگری در اســتان 
در خصوص مشــاهده این پشه داده نشده است.

این مقام مســئول با بیان اینکه خوشبختانه تا به 
حال گزارشــی از تب دانگی که مهمترین بیماری 
منتقله از طریق این پشــه اســت نداشتیم، اظهار 
کرد: علائم بیماری کووید ممکن است با آنفلوآنزا 
ســرماخوردگی و بیماری تب دانگی اشتباه شود.

فرشیدی اضافه کرد: تب به عنوان مهمترین عامل 
و مشــترک بین این بیماری هاســت اگر بیماران 
دچار تبی بودند که علت آن مشخص نبود، توصیه 
می شود که حتما به یکی از مراکز سرپایی، مراکز 
1۶ ساعته ،مراکز درمانی سطح شهر و یا پزشکان 

عفونی و داخلی مراجعه کنند.
  وی عنوان کرد: با توجه به مناســب بودن آب و 

هوا در این فصل ممکن اســت به دلیل باز بودن 
پنجره ها پشه وارد منازل شود، لازم است بهسازی 
محیط، نصــب توری در پنجره ها و پاکســازی 
تمامی محل هایی که آب راکد در آن جمع شــده 
و جلوگیری از جمع شــدن آب راکد نقش مهمی 
در کنترل و مهار این پشــه خواهد داشــت، مد 
 نظر قرار گیرد.به گزارش مهر ؛ فرشــیدی خاطر
نشــان کرد: آب راکد زیر گلدانی ها، اســتخرها، 
لاســتیک های بلا استفاده، قایق های بلااستفاده، 
ظرف هــای جمع آوری آب کولر و هر محلی که 
آب راکد در آن جمع شــود را محل مناسبی برای 

تخم ریزی و پرورش پشه خواهد بود.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :

گزارشی از تب دانگی در هرمزگان نداشتیم

پشت پرده سیاست 

  
مهمان حاج قاسم

سفیر ایران در یمن به برادران شهیدش پیوست. امیرعبداللهیان گفت: ظلمی 
را که ســعودی در انتقال شــهید ایرلو به کشــور انجام داد، هرگز فراموش 
نمی کنیم. در حالی که در روزهای اخیر موضوع انتقال حســن ایرلو سفیر 
کشورمان در یمن به خاطر حاد شدن بیماری کرونای وی حاشیه ساز شده 
و حتی برخی رســانه های عربی با ناجوانمردی از اخراج وی سخن گفته 
بودند، ســعیدخطیب زاده سخنگوی وزارت خارجه از درگذشت وی بر اثر 
کرونا خبر داد. از ســوی دیگر، وزیر خارجه کشورمان نیز در سخنانی در 
مراسم تشییع سفیر فقید ایران در یمن ضمن تاکید بر تعلل عربستان سعودی 
برای انتقال وی به تهران، تاکید کرد این ظلم بزرگ را فراموش نمی کنیم. به 
گزارش خراســان حسین امیر عبداللهیان در مراسم تشییع حسن ایرلو سفیر 
ایــران در یمن که در محل وزارت خارجه با حضور خانواده وی و تعدادی 
از مقامات وزارت خارجه و دوستان و همرزمان او در زمان جنگ تحمیلی 
برگزار شد، گفت: شهید ایرلو عاشق خدمت کردن بود و در مدت ماموریتش 
حتی یک روز نیز به مرخصی نیامد و برای رســاندن پیام مردم مظلوم یمن 
از هیچ کوششی دریغ نکرد. وی، شــهید ایرلو را دیپلماتی فهیم، ورزیده و 
مسلط توصیف کرد و گفت: او در تمام دو سالی که در یمن بود، تلاش کرد 
تا راه حل سیاسی در یمن را به عنوان مرکز تحولات دیپلماتیک مورد توجه 
قرار بدهد و از این مســیر کمک کند که جنگ در یمن خاتمه یابد و ثبات 
و امنیت و آرامش به این کشــور برگردد. وزیر خارجه درباره شهید ایرلو و 
بازگرداندنــش به ایران افزود: ما چند روز پیگیر بودیم تا مجوزی از طریق 
یک کشور ثالث بگیریم برای این که یک فروند هواپیما را از ایران یا کشور 
دیگری بفرستیم که  به سرعت ایشان را به بیمارستانی مجهز در ایران منتقل 
کنیم ولی متاسفانه طرف سعودی در این موضوع خیلی دیر تصمیم گرفت و 
برخی از دستگاه های اجرایی عربستان سعودی تعلل کردند.هر چند به دلیل 
ملاحظات امنیتی اطلاعات چندانی از سوابق این شهید در دست نیست، اما 
جســت وجوها نشان می دهد که وی و خانواده اش در مسیر انقلاب اسلامی 
از هیچ مســئله ای فروگذار نکردند. نمونه این مسئله شهادت دو برادر وی 
حسین و اصغر ایرلو در دوران دفاع مقدس است. حسن ایرلو متولد 1337، 
جانباز شیمیایی ســرافراز دفاع مقدس و از دیپلمات های با سابقه وزارت 
خارجه و کارشــناس ارشد حوزه عربی و شبه جزیره بود. مسئول میز یمن 
در وزارت امور خارجه ایران پس از آغاز جنگ در سال 2015 در یمن و 
هماهنگ کننده کمک های انســان دوستانه ایران به یمن پس از آغاز جنگ 
)اعزام هواپیماهای کمک رسانی و کشتی نجات و پس از آن کمک رسانی با 
هماهنگی سازمان ملل و...( از دیگر فعالیت های ایرلو بوده است. او همچنین 
پیش از تصدی این سمت، معاون دستیار ویژه وزیر خارجه در امور یمن در 
ســال های 13۹4 تا 13۹۹ بوده است. ایرلو ششم آبان ماه 13۹۹ رونوشت 
استوارنامه خود را تقدیم »هشام شرف« وزیر خارجه دولت نجات ملی کرد. 
وی پس از آن استوارنامه خود را نیز به »مهدی مشاط« رئیس شورای عالی 

سیاسی یمن تقدیم کرد. 

مهر محرمانگی زیر ذره بین دستگاه قضا
ســخنگوی قوه قضاییه: اگر ثابت شــود نامه محرمانه احراز نشدن صلاحیت علی 
لاریجانی از ناحیه خودش منتشر شــده، قابل تعقیب است .سخنگوی قوه قضاییه 
با دســتانی پر در نشست خبری خود حضور یافت. خدائیان به موضوع انتشار نامه 
محرمانه رد صلاحیت علی لاریجانی واکنش نشان داد، گریزی به شایعات اخیر درباره 
برکناری قاضی مسعودی مقام و قهرمانی  از مجتمع مفاسد اقتصادی زد و در نهایت 
از محکومیت برخی مسئولان در پرونده های بورس خبرداد که در ادامه بخش های  

اظهارات خدائیان سخنگوی دستگاه قضا را به گزارش میزان می خوانید:
* در خصوص انتشــار نامه محرمانه احراز نشدن صلاحیت علی لاریجانی: افشای 
اسناد طبقه بندی شده به موجب قانون و همچنین آیین نامه طرز نگهداری اسناد سری و 
محرمانه دولتی، جرم محسوب می شود. اگر کسی به طور غیرمجاز به افشای این اسناد 
اقدام کند، این اقدام قابل تعقیب خواهد بود، چنان چه ثابت شود از ناحیه ایشان منتشر 
شده قطعا قابل تعقیب است ولی لازم است توسط دستگاه های اطلاعاتی و ضابطین 
بررسی لازم صورت گیرد که نامه ای که مهر محرمانه دارد و نباید منتشر می شد، توسط 
چه کسی منتشر شده و در اختیار رسانه ها گذاشته شده است و در صورت شناسایی 

شخص منتشرکننده، حتما قابل تعقیب خواهد بود.
* مطابق تعریف قانون، ســند محرمانه سندی است که افشای غیرمجاز آن موجب 
اختلال در امور داخلی یک سازمان شود یا با مصالح اداری آن سازمان مغایر باشد. 
پس طبیعتا محرمانه کردن فیش حقوقی یک شخص موجب اخلال نظم و اختلال در 

امور داخلی آن سازمان نمی شود و مغایر با مصالح اداری آن سازمان نیست.
* برای برخی مســئولان ســابق بورس و وزارت اقتصاد و دارایی هم پرونده ای در 
سازمان بازرسی مطرح شده و در حال رسیدگی است و توضیحاتی خواسته شده که 
اگر قانع کننده باشد، پرونده بسته می شود و اگر قانع کننده نباشد به مرجع قضایی ارسال 
می شود. همکاران مشغول بازرسی در بورس هستند و دادستانی کل کشور هم با توجه 
به این که عضو شورای عالی بورس هست، همکاری لازم را با سازمان بازرسی دارد.

* در خصوص تغییر و تحولات در مجتمع رسیدگی به جرایم اقتصادی از جمله جابه 
جایی قاضی مسعودی مقام و قهرمانی نماینده دادستان؛ اولا حدود 50 نفر از همکاران 
در دادسرا و دادگاه مشغول رسیدگی به جرایم اقتصادی هستند که به طور شبانه روزی 
به این پرونده ها رسیدگی می کنند. نکته دوم آن است که نقل و انتقال از یک مجتمع به 
مجتمع دیگر یا از شعبه ای به شعبه دیگر در دادسرا ها یک امر طبیعی است و هرماه یا 
بعضی از روز ها این اتفاق می افتد که یک همکار از یک مجتمع به مجتمع دیگری منتقل 
می شود و این کار غیر طبیعی نیست. نکته سوم آن است که آقای مسعودی مقام از باب 
این که ریاست شعبه سوم دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی را بر عهده داشت، به 
این پرونده ها رسیدگی می کرد و هنوز هم مسئولیت این شعبه را دارد و به این پرونده ها 
رسیدگی می کند و طبیعتا همکاران ما در مجتمع ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی در 
خدمت ایشان هستند و از خدمات ایشان بهره می گیرند؛ بنابراین امر خاصی نیست که 

تصور شود ممکن است در مسیر رسیدگی به پرونده ها چرخشی ایجاد شود.
* بار ها اعلام شده اســت که از گزارشگران فساد حمایت می کنیم. قانون هم روش 
گزارش فساد را اعلام کرده و قانون ارتقای سلامت اداری به خوبی به این موضوع که 

به چه شکلی مردم موارد فساد را به مراجع ذی ربط اعلام کنند، اشاره داشته است.

خبر ابتلای شهید ایرلو به کرونا نزدیک به یک هفته در رسانه ها اعلام شده بود اما سعودی 
به دلیل محاصره یمن و اجازه ندادن خروج ایشان از این کشور و بازگشت به ایران برای 
درمان، زمینه های از دست رفتن ایشان و وخیم تر شدن حالشان توسط ویروس کرونا را 
فراهم کرد و در واقع سعودی تلاش داشت تا از وضعیت موجود و شرایط ایشان در یمن 
و نیاز به مراحل درمانی که داشتند استفاده سیاسی و میدانی بکند، از این رو با بستن تمام 
راه های خروجی بر دولت نجات ملی در بازگشــت سفیر شهید ایران به یمن، نشان داد 
که در نزد مقامات سعودی انسانیت و دغدغه های نمادین مبتنی بر آن اهمیتی ندارد. در 
واقع  شهادت شهید ایرلو، سند روشنی از ظلم و ستم سعودی ها به مردم یمن است که در 
محاصره سعودی ها قرار دارند، این که این رژیم تمام گذرگاه های دریایی، زمین و هوایی 

را به منظور دست نیافتن یمنی ها به کمک های جهانی بسته است.
تازه های مطبوعات

فرهیختگان - این روزنامه با اشاره به ماجرای انتشار نامه رد صلاحیت لاریجانی نوشت: 
نامه شــورای نگهبان منطقی قوی ندارد اما ضعیف تر از آن منطق سخنان اصلاح طلبانی 
است که به واســطه گاف شورا می خواهند دامن خود را از لوث عملکرد دولت روحانی 
پاک کنند... پیشنهاد صادقانه به اصلاح طلبان رادیکال قبل از تلاش نافرجام برای گل کردن 
پاس شورای نگهبان دعوت به بازخوانی اشتباه ها در نوع تعامل با دولت روحانی است، 
عمل گرایی حاد سال های ۹2 و ۹۶ که تنه به تنه فرصت طلبی می زد ریشه های میوه تلخ 

انفعال امروز است.
اعتمــاد - این روزنامه نوشــت: لاریجانی ردصلاحیت را یک تصمیم سیاســی خارج 
از اختیارات و دخالت شــورای نگهبان می داند و این شــورا را در برابر چالش کارآمدی 
قرار داده است. می دانیم آقای کدخدایی، سخنگوی پیشین شورای نگهبان، به دنبال این که 
 در برابر پرســش های مکرر قرار گرفت، از ســمت خود کنار رفت تا مجبور به پرداخت 
هزینه  های بیشتر نشود. قطعا برخی دیگر از اعضا نیز با چنین فشاری روبه رو هستند. این 
فشار و پاسخگو نبودن در برابر آن می تواند شورای محترم نگهبان را به سراشیبی تضعیف 

بکشاند.
جمهوری اسلامی- این روزنامه با اشاره به ضرورت تلاش رسانه ملی درخصوص آماده 
ســازی افکار عمومی برای پذیرش حذف ارز ترجیحی نوشت: فساد اقتصادی توسط 
مافیایی صورت می گیرد که یک ســر آن در مجموعه کاســبان تحریم قرار دارد و سر 
 دیگر آن در بدنه بعضی دســتگاه های دولتی. به جای حذف کردن ارز ترجیحی به سراغ 

حذف کردن بودجه های غیرضروری بعضی دستگاه های آویزان و بی خاصیت بروید.
کیهان- این روزنامه نوشت: در منطق اقتصادی بدیهی، مهار تورم بر افزایش حقوق ها اولویت 
دارد، در غیر این صورت، افزایش حقوق ها صرفا موجب افزایش نقدینگی می شود که هم 
تامین آن در شرایط کسری بودجه 450 هزار میلیارد تومانی، برای دولت دشوار است و هم 
خود این افزایش نقدینگی به افزایش تورم و فشار بیشتر بر مردم می انجامد. در واقع، چنان 
افزایش ناچیزی - به قیمت رهاشدگی تورم - جفا در حق مردم است و نه خدمت به آن ها.

وطن امروز- این روزنامه با تیتر »سیلی شیلی به آمریکا« نوشت: پیروزی گابریل بوریچ 
35 ساله در انتخابات ریاست جمهوری شیلی بلوک استکبارستیز در آمریکای جنوبی را 

قوی تر کرد.

فضاسازی کاخ سفید در بحبوحه مذاکرات وین
همزمان با سفر سالیوان به تل آویو، جن ساکی سخنگوی کاخ سفید بار دیگر 
گفت که در صورت شکســت مذاکرات در وین، آمریکا در حال آماده سازی 
گزینه های دیگر اســت .غبار 10 روز تعطیلی بر مذاکرات وین نشسته و دور 
بعدی مذاکرات ایران با 1+4 بعد از تعطیلات کریســمس از سر گرفته خواهد 
شد. حالا و در زمان تنفس بین دو نیمه مذاکرات وین، آمریکایی ها که به نظر 
نتیجه دلخواه خود را از مذاکرات دور هفتم وین نگرفتند به دنبال ایجاد تغییراتی 
در ســناریوی مذاکراتی خود هستند و آن طور که کاخ سفید اعلام کرده است، 
جیک سالیوان، مشــاور امنیت ملی آمریکا، برت مک گورک، هماهنگ کننده 
امور خاورمیانه در کاخ ســفید و »ییل لمپرت«، دستیار موقت وزیر خارجه 
آمریکا در امور خاور نزدیک برای رایزنی درباره ایران به فلسطین اشغالی سفر 
خواهند کرد. طبق بیانیه کاخ سفید، سالیوان با »نفتالی بنت«، نخست وزیر رژیم 
صهیونیستی و دیگر مقام های ارشــد این رژیم دیدار و تعهد آمریکا به حفظ 
امنیت آن رژیم را خاطرنشــان خواهد کرد. سالیوان علاوه بر این با مقام های 
صهیونیستی درباره طیف گسترده ای از مسائلی که برای روابط دوجانبه اسرائیل 
- آمریکا اهمیت راهبردی دارند، از جمله ایران رایزنی خواهد کرد. باید یادآور 
شــد که یکی از باگ های جدی آمریکایی ها در مذاکرات وین، ساز ناکوک 
 تــل آویو در این مذاکرات بود و تا جایــی پیش رفت که در میانه مذاکرات و 
سیگنال های مثبت واشنگتن به مذاکرات، شاهد دوره گردی های وزیر خارجه 
رژیم صهیونیستی به کشورهای مختلف غربی برای پایان دادن به برجام بودیم. 
مسئله ای مهم که بسیاری معتقدند سفر ســالیوان نیز به همین منظور و برای 
متقاعد کردن رژیم صهیونیستی و همراه کردن تل آویو با سیاست های واشنگتن 
انجام گرفته است. باید گفت که رژیم صهیونیستی برای برهم زدن میز مذاکرات 
تا جایی پیش رفت که  بنی گانتز نخســت وزیر رژیم صهیونیســتی طی سفر 
اخیر خود به ایالات متحده آمریکا، اعلام کرد که به نیروهای مســلح اسرائیل 
دســتور داده است تا برای حمله احتمالی به ایران از نظر عملیاتی آماده شوند. 
موضوعی که به نظر به مذاق دولت دموکرات آمریکا خوش نیامده و تحلیل گران 
معتقدند دولت جو بایدن این سخنان گانتز را بیشتر به عنوان مانورهای مخرب 
می بیند. این مســئله   مورد توجه اوفر شله، نماینده سابق کنست قرار گرفت 
و این کارشــناس دفاعی در اظهارنظر اخیر خود تصریح کرد به جای این که 
تــل آویو مدام ایران را تهدیدی برای خود جلــوه دهد، باید این لفاظی ها را 
که هیچ کس جدی نمی گیرد، متوقف کند. همزمان با ســفر سالیوان به رژیم 
صهیونیستی، کاخ سفید نیز در ادامه لفاظی های خود مدعی شد که در صورت 
عدم موفقیت مذاکرات وین از گزینه های دیگری استفاده خواهد کرد. به گزارش 
العالم جن ساکی، سخنگوی کاخ سفید گفت که با توجه به ادامه پیشرفت های 
برنامه هسته ای ایران، جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا از تیمش خواسته است تا 
برای گزینه های دیگر در صورت شکست مذاکرات آماده باشند.« وی در ادامه 
گزافه گویی هایش افزود: »اگر دیپلماسی نتواند فورا در مسیر خود قرار بگیرد 
تا مذاکرات شتاب یابد، چاره ای جز اعمال محدودیت های بیشتر بر بخش های 

درآمدزا برای ایران نداریم.«

گروه خبر // مدیر کل شیات هرمزگان از برگزاری نشست مشترک 
شیات هرمزگان با معاونت صید و بناد رماهیگیری سازمان شیات 
ایران در راســتای حل مسائل و مشکات شناورهای صیادی و با 
پیگیری شــیات اســتان، حمایت معاون وزیر و رئیس سازمان 
شــیات ایران و معاون صید و بنادر ماهیگیری سازمان شیات 

ایران خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، عبدالرسول دریایی با اشاره به  مشکلات 
صیدو صیادی از جمله شناورهای صیادی گفت :بدون شک حل مسائل 

و مشکلات پیش رو و رفع موانع  جامعه صیادی یک از مهمترین دستور 
کارهای شیلات هرمزگان است که تلاش خوبی همواره در این زمینه در 
حال انجام است.دریایی با اشاره به حمایت ها و مساعدت های خوب 
مجموعه سازمان شــیلات ایران به ویژه معاون وزیر و رئیس سازمان 
شــیلات ایران ، معاون صید وُ بنادر ماهیگیری سازمان و مجموعه آن 
معاونت، برنامه ریزی در راستای حل مشکلات جامعه صیادی گفت: 
خوشبختانه با پیگیری مستمر شیلات استان هرمزگان و حمایت های 
سازمان شیلات ایران شاهد پیگیری،تاکیدات و برنامه های خوبی برای 

حل مسائل و مشکلات خرد و کلان شناورهای  جامعه صیادی هستیم.
مدیرکل شــیلات هرمزگان با بیان اینکه خوشبختانه در دو سال اخیر 
طــرح ها و برنامه های خوبــی در حوزه صید و صیادی اســتان از 
جمله طرح ســاماندهی صید و صیادی استان هرمزگان و بهسازی و 
 تکمیل و تجهیز بنادر صیادی  در دست اقدام و انجام است گفت: یقیناً 
 اجرایی شدن و نتیجه بخشی این برنامه ها زمان بر بوده ، اما بی شک در 
آینده ای نزدیک شاهد به ثمر نشستن این اقدامات برای حوزه صید و 
صیادی استان هرمزگان و عواید آن برای صیادان خواهیم بود.    دریایی 
تصریح کرد: رفع مشکلات صید و صیادی از قبیل نقل و انتقالات دائم 
برخی شناورهای صیادی، حل مشــکل شناورها بر اساس آیین نامه 
جایگزینی،، بررسی و  مرتفع ســازی مشکلات باقی مانده از گذشته 
شــناورها  و ... از جمله موارد مطرح شــده در کمیته رفع مشکلات 

شناورهای صید و صیادی استان بود،که با موافقت کمیته همراه بود.

مدیر کل شیلات هرمزگان خبر داد

حل  مشکلات شناورهای صیادی اولویت شیلات هرمزگان
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معاون استاندار هرمزگان :
شهرستان ابوموسی

 از اهمیت راهبردی برای کشور برخوردار است
  گروه خبر // معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان گفت: 
شهرستان ابوموسی به واسطه موقعیت استراتژیک و حساس در خلیج فارس به 
همراه جزایر تنب بزرگ و کوچک، برای کشــور از اهمیت راهبردی برخوردار 
است. به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر علی رئوفی در آیین تکریم و معارفه فرماندار 
شهرستان ابوموسی که با حضور اعضای شورای اداری، شورای تامین و فرماندهان 
ارشد نظامی و انتظامی این شهرستان برگزار شد، با تسلیت ایام شهادت حضرت 
 صدیقه طاهره فاطمه زهرا "ســلام علیها" ، عنوان کــرد: حضرت فاطمه زهرا 
"ســلام الله علیها" به عنوان فرزند گرامی نبی مکرم اســلام "صلی الله علیه و 
آله و ســلم" ، همواره مورد احترام و تکریم پدر بزرگوارشــان بودند که این امر 
نمونه بارز ارزش و جایگاه زن در دین مبین اســلام است.وی با اشاره به تغییر 
 فرمانداران و مدیران، تصریح کرد: تغییرات امری طبیعی با هدف گردش نخبگان و 
بهره گیری از ایده های جدید در امر مدیریت و توسعه است.معاون سیاسی، امنیتی 
و اجتماعی اســتانداری هرمزگان خاطرنشان کرد: فرمانداران از جمله فرماندار 
 سابق شهرستان ابوموسی در چند سال اخیر با وجود چالش های مختلف همچون 
 تحریم های دشمنان، فشارهای اقتصادی و شیوع ویروس کرونا با به کارگیری تمامی 
ظرفیت ها و تلاش های شبانه روزی به خوبی امور شهرستان ها را پیش بردند که 
قابل تقدیر است. رئوفی تصریح کرد: رویکرد مهم دولت سیزدهم در انتصاب ها، 
جوانگرایی است و سرپرست جدید فرمانداری شهرستان ابوموسی از جمله مدیران 
جوانی است که به این سمت منصوب شده است.وی گفت: ابوموسی، شهرستانی 
است که به خاطر موقعیت استراتژیک آن در خلیج فارس و در کنار جزایر تنب 
بزرگ و کوچک، برای کشور از اهمیت راهبردی برخوردار است.معاون سیاسی، 
امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان افزود: سرپرست جدید فرمانداری شهرستان 
ابوموسی به واسطه موقعیت حساس این شهرستان با هماهنگی کامل با اعضای 
شورای تامین، امور شهرستان را به پیش ببرد. رئوفی گفت: از نظر دین مبین اسلام، 
مدیران به ویژه فرمانداران باید ســعه صدر داشته باشند تا بتوانند به خوبی امور 
را به پیش ببرند و مردمداری و تعامل، ویژگی دیگری اســت که فرمانداران باید 
سرلوحه کار خود قرار دهند. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان 
تصریح کرد: نقدپذیر بودن مدیران به ویژه فرمانداران عامل مهمی است که می تواند 
آنها را در پیشبرد امور کمک کند.در این آیین، ادریس قریشی کولغانی به عنوان 
سرپرست جدید فرمانداری شهرستان ابوموسی معرفی و با اهدا لوحی از زحمات 

رضا پوربابایی فرماندار سابق این شهرستان تجلیل به عمل آمد.

الحاق 2 ناو موشک انداز  » گرز« و » خنجر«  به ناوگان 
نیروی دریایی ارتش  

  گروه خبر // دو ناو موشــک انداز بهینه ســازی شــده »گرز« و »خنجر« 
 بــه ناوگان نیروی دریایی ارتش ملحق شــدند. در مراســمی بــا حضور امیر

دریادار شهرام ایرانی فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران، دو ناو 
موشک انداز بهینه سازی شده »گرز« و »خنجر« به ناوگان نیروی دریایی ارتش 
ملحق شدند.ناو موشک انداز گرز در ۶ سال و ناو موشک انداز خنجر در 4 سال 
بهینه سازی شده اســت.به گزارش فارس ؛ این دو شناور هر کدام دارای 50 متر 
طول، 8 متر عرض و 300 تن وزن بوده که به موشک های رادای پیشرفته، توپ های 
ضدسطحی و ضدهوایی، رادارهای به روز، موشک های سطح و به سطح دریایی و 
سامانه های اختلال و فریب های راداری در دریا  مجهز شده اند که به مامو ریت  در 

آب های دوردست، اقیانوس ها و آب  راهای  بین المللی اعزام خواهند شد.

خبری

روابط عمومی 
وندی است  ، آن را از كودكان دريغ ننماييد شیلات هرمزگان  ماهی و میگو هديه ی خدا

گروه گزارش// شــهر تاریخی رویــدر از توابع 
بخش رویدر شهرستان بندر خمیر، با مختصات 
جغرافیایي ۵۵ درجه و 2۵ دقیقه طول شــرقي 
و 2۷ درجــه و 28 دقیقــه عرض شــمالي، در 
8۷ کیلومتري شــمال غربي بندر خمیر و 140 

کیلومتري بندر عباس واقع شده است.
   این شهر از شــهرهای  مهم خلیج فارس در زمینه 
اقتصاد کشاورزی می باشد. بخشی از وجه تسمیه این 
شهر مربوط به رود و آب فراوان است. صحرای وسیع 
رویدر و کوه های متعدد آن که منبع آب های روان به 
سوی دشت رویدر است، این امکان را برای کشاورزان 
این شهر در بستر تاریخ ایجاد نموده است تا بخشی از 
مردم از طریق کشاورزی امرار معاش نمایند. از سوی 
دیگر این شــهر در گذشته از شهرهایی بوده است که 
دامداری و باغداری به شــدت در آن رایج بوده است 
و مــردم زیادی از این طریق امرار معاش می نمودند. 
آثار باغات، سیستم آبرسانی به سبک گاوچاه و غیره 
همچنان تا حدودی در برخی از نقاط این شــهر باقی 
مانده اســت. ولی بیشتر اقتصاد شهر کنونی رویدر بر 
پایه اقتصاد کشــاورزی  بوده و در حال حاضر هم با 
توجه به خشکســالی های متعدد صورت گرفته در 
جنوب ایران هنوز هم باغات و زمین های کشاورزی 
رویدر فعال هستند. در مجموع کشاورزی در اقتصاد 
مردم این شهر تاثیرگذار است. به تدریج اقتصاد مردم 
رویدر تقویت گردیده و این عامل می تواند برای ایجاد 
تاسیسات گردشگری به عنوان یک صنعت پایدار در 
رویدر تاثیر گذار باشد. رویدر در موقعیت جغرافیایی 
خوبی قرار گرفته و فاصله زیادی از شهر بندرعباس 
 به عنوان مرکز اســتان و بندرخمیر مرکز شهرســتان 
بندر خمیر ندارد. در اطراف شهر رویدر و به ویژه در 
دشت رویدر مناظر طبیعی فراوانی وجود دارد که نگاه 
هر طبیعت گردی را به سوی خود جلب می کند. خود 
شــهر رویدر و مناطق اطراف آن که در محدوده این 
شــهر قرار دارند، یک موزه طبیعی برای بوم گردشگر 
یا اکوتوریســم اســت. دره های زیبای چورستان و 
 بناب در نزدیکی رویــدر قرار دارند و هر یک دارای 
ویژگی های ممتازی برای طبیعت گردی هستند. لذا 
 نخســت به تعریفی از اکوتوریســم پرداخته و سپس 
مصداق های آن در شــهر رویدر مورد واکاوی قرار 
می گیرد. این نوشــتار که بــا حمایت های فرهنگی 
شــورای اسلامی شهر رویدر و شــهردار فرهیخته و 
فرهنگ دوســت این شــهر جناب آقای عبدالحکیم 
جعفری به رشــته تحریر در می آیــد، در نظر دارد 
اکوتوریسم و اهمیت آن را در شهر رویدر مورد مداقه 
قرار دهد.  اکوتوریســم یا بوم گردشگری گونه ای از 
گردشــگری است که در آن گردشگران برای دیدار از 
مناطق طبیعی نامســکون و دست نخورده جهان سفر 
می کنند و به تماشای گیاهان و پرندگان و ماهی ها و 
دیگر جانوران می پردازند. البته در اکوتوریســم صرفاً 
دیدار مطرح نیســت بلکه آموزش محیط زیســت و 

نفع رســانی به جوامع محلی و غیره ضروری و واجب 
اســت. به این گونه از گردشــگران که به دیدار از بوم 
ســامانه و طبیعت زنده می پردازند، نام اکوتوریست 
یا بوم گردشــگر داده شده است. بسیاری از کشورها 
بخش هنگفتی از درآمد خود را از بوم گردشــگران 
خارجی تأمین می کنند. »در ایران اکو توریسم معادل 
طبیعت گردی نام گذاری شده است که با توجه به ظهور 
زمین گردشــگری در چند دهه اخیر در ایران و جهان 
این واژه با معادل سازی طبیعت گردی صحیح نخواهد 
بود و بهتر است اکوتوریسم را معادل بوم گردشگری 
نامید. به عبارت دیگر معادل فارسی »طبیعت گردی« 
هر نوع گردشگری در طبیعت است و لزوما اکوتوریسم 
نیست. در طبیعت گردی طبیعت برای استفاده ی انسان 
آماده و تجهیز می شــود ولی در اکوتوریســم انسان 
خود را برای حضور صحیح و خردمندانه در طبیعت 
آماده می سازد. اصلی ترین فعالیت اکوتوریسم بر پایه 
طبیعت زنده می باشــد که بنا به تعریف سفری است 
مســئولانه به مناطقی طبیعی که حافظ محیط زیست 
بــوده و باعث بهبود کیفیت زندگی مردم محلی گردد. 
طبیعت گردی حداقل آســیب را به طبیعت و فرهنگ 
منطقه وارد می کند، دیگر، اکوتوریسم یا بوم گردشگری 
نوعی از گردشگری است که ریشه های آن به طبیعت و 
محیط های باز گسترش یافته است. نخستین مسافرانی 
که حدود نیم قرن پیش ســرنگتی در آفریقا را بازدید 
کردند، یــا ماجراجویانی کــه در هیمالیا کوه پیمایی 
کردند را می توان نخســتین اکوتوریســم ها برشمرد. 
انجمن بین المللی اکوتوریسم )TIES( نیز در تعریف 

اکوتوریسم می گوید: »بوم گردشگری سفری مسئولانه 
به مناطق طبیعی است که در آن محیط زیست حفظ و 
بر رفاه مردم محلی تأکید شود. اکوتوریسم و کوه پیمایی 
ورزشــی است نشاط انگیز، ســالم و انسان ساز که از 
ادوار بســیار قدیم، مورد توجه نیاکان ما بوده و ریشه 
در تاریخ دارد. عشــق به ماجراجویی و رویت آثار 
بدیع طبیعت زنده همواره انســان را وادار به سیر در 
طبیعت و بازدید از جاذبه های حیرت انگیز می کند. در 
شهر رویدر نیز اکوتوریسم می تواند جذب گردشگری 
زیادی نماید. به هر ســوی این شهر تاریخی بنگریم 
برای اکوتوریست ها جذابیت دارد. پوشش گیاهی و 
درختان جنگلی این شــهر که در  دشــت و باغ های 
 این شــهر قرار دارد نگاه بیشــتر اکوتوریست ها را 
می تواند به خود جلب نماید. دشــت رویدر، کوه ها 
و مناطق اطراف آن زیستگاه جانوران وحشی اهم از 
 آهو، روباه، شغال، خرگوش، گرگ و غیره است که اگر 
توریســت ها به آن مناطق سفر نمایند و دقت نمایند، 
می شــود انواعی از آن ها را دید. البته در سال های 
اخیر در اثر خشکســالی و غیره تا حدودی تعداد و 
گونــه حیوانات در مناطق اطــراف رویدر نیز تقلیل 
رفته است. چون نگاه توریست ها در بوم گردشگری 
نگاهی مسئولانه و حفظ محیط زیست است، می توانند 
با کار گذاشــتن دوربین های متعــدد از زیبای های 
حیات جانوری لذت برده و از آن فضا استفاده نمایند. 
پرندگان متعدد که در دشت و دره های اطراف رویدر 
به صورت دائمی و فصلی زندگی می کنند و در فصل 
بهار بیشتر قابل مشاهده هستند، نیز نگاه هر گردشگری 

را به خود جلب می نماید. در اکوتوریسم صرفاً دیدار 
مطرح نیست بلکه آموزش محیط زیست و نفع رسانی 
به جوامع محلی و غیره ضروری و واجب اســت. به 
همین دلیل گردشگرانی که در راستای اکوتوریسم به 
شهر رویدر مسافرت می کنند، می توانند برای جامعه 
رویدر از هر نظر مفید فایده باشند. آموزش دادن توسط 
این گردشگران به جامعه محلی از مزایای مهمی است 
که می تواند کمک زیادی برای گردشــگری رویدر 
باشد. مردم رویدر نیز تعامل خوبی با بوم گردشگران 
دارند و از گذشــته نیز این گونه بوده است. رویدر به 
مفهوم کامل یک شــهر گردشگر پسند است. با توجه 
به پتانســیل های موجود جهت گردشگری در شهر 
رویــدر می توان از یک نوع گردشــگری تلفیقی در 
رویدر ســخن به میان آورد. امروزه طبیعت گردی در 
میان گونه های مختلف گردشگری از جایگاه ویژه و 
رشــد قابل توجّهی برخوردار است و در بیست ساله 
اخیر شاهد گسترش سریع فعالیت های اکوتوریسم در 
سراســر جهان بوده ایم و انتظار می رود بر شدت این 
گسترش نیز افزوده شود. به لحاظ تأثیر بالقوه زیادی 
که اکوتوریسم در زمینه محافظت از محیط طبیعی و در 
اقتصاد بســیاری از کشورها دارد، سازمان ملل متحد 
تصمیم گرفت که ســال 2002 میــلادی را به عنوان 
ســال بین المللی اکوتوریســم اعلام کند و کمیسیون 
توســعه پایدار این ســازمان )UNEP( و سازمان 
جهانی گردشــگری را موظف به انجام فعالیت هایی 
در این سال ســاخت. هدف از این کار، مرور مجدد 
تجربیات گذشته در زمینه بوم گردشگری، تشخیص و 

ترویج انواع اکوتوریسم که در آن ها از اکوسیستم های 
در معــرض خطر حفاظت می شــود، تقســیم فواید 
حاصــل از فعالیت ها با جوامع محلــی و احترام به 
فرهنگ های بومی است. در این راستا در شهر رویدر 
نیز همراه با پارامترهای جهانی می توان شاهد گسترش 
اکوتوریسم بود. شــیوه حفاظت از محیط زیست که 
 توسط گردشــگران اکوتوریسم آموزش داده می شود 
می تواند کارآیی خوبی برای گردشــگری در شــهر 
رویدر داشته باشد. ) عمار رحیمی، گروه گردشگری 
گاندو( طبیعت و فرهنگ مردم در شهر رویدر به گونه 
ای است که امکان توسعه بوم گردشگری در این شهر به 
خوبی وجود دارد. بوم گردشگری چون به مردم بومی 
 هم در زمینه آموزش و هم اقتصاد منافع می رســاند، 
می تواند در مکان هایی نظیر شهر رویدر که مردم حافظ 
طبیعت و حیات وحش هستند و به صورت داوطلبانه 
 اقدام به پاک ســازی طبیعت نموده و بیشتر تفریحات 
آن ها در فصل زمستان و بهار در طبیعت است، توسعه 
پیدا نماید. مسئولان شهر رویدر هم در این زمینه ساعی 
و کوشا هســتند. با توجه به احیا مسیر تاریخی تنگ 
دلان و دسترسی آسان گردشگران به ناحیه کهورستان 
 و رویدر از یکســو و پیشــرفت انواع گردشگری در 

ســال های اخیر از ســوی دیگر باعــث گردیده که 
گردشگران بیشتری از مناطق جنوبی ایران و شهر رویدر 
که در نزدیکی کاروانســراهای تاریخی در مسیر تنگ 
دالان قرار دارند، بازدید نمایند. هر چند بوم گردشگری 
آن چنان که شایسته و بایسته است در جوامع جنوبی 
ایران هنوز کاملا شناخته شده نیست. اما با اهدافی که 
این نوع از گردشــگری انتخاب نموده است، تناسب 
خوبی با جوامع جنوبی ایران و به ویژه شهر رویدر دارد. 
قرار گرفتن این شــهر در کوهپایه و وجود گونه های 
متعدد درختی و جانوری همــواره این امکان را برای 
رشد بوم گردشگری فراهم آورده است. اگر نگاهی کلی 
نسبت به فعالیت فعالین گردشگری در چند ساله اخیر 
در رویدر انداخته شــود، به خوبی مشخص می گردد 
که این شهر در حال تبدیل شدن به یکی از قطب های 
گردشگری در جنوب ایران است. در نوشتار آتی تلاش 
می گردد به جنبه های دیگری از چگونگی توسعه بوم 

گردشگری در شهر رویدر پرداخته شود. 

اکوتوریسم یا بوم گردشگری و تاثیر آن در گردشگری شهر رویدر

,,
و  هــا  کــوه  رویــدر،  دشــت   
زیســتگاه  آن  اطــراف  مناطــق 
از  اهــم  وحشــی  جانــوران 
آهــو، روبــاه، شــغال، خرگوش، 
 گــرگ و غیــره اســت کــه اگــر 
توریســت ها به آن مناطق سفر 
نمایند و دقت نمایند، می شــود 

انواعی از آن ها را دید

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

آگهی مزایده های عمومی شماره 
۱۰۰۰۰۰۴۴۷۵۰۰۰۰۰۱ )شماره مزایده مرجع ۲- ۱۴۰۰

فراخوان جذب سرمایه گذار
شرکت سهامی زراعی ایثارگران تار و حصارشهرستان جاسک در نظر دارد به میزان ششصد و سی هکتار در فاز اول 
 و میزان هفتصد و پنجاه هکتار در فاز دوم جهت تولید محصولات کشــاورزی و ایجاد و ســاخت و راه اندازی کارگاه ها 
و کارخانه های تبدیلی و تکمیلی محصولات کشــاورزی  و ساخت و تجهیز و بهره برداری بناها و تاسیسات مورد نیاز 

سرمایه گذار جذب نماید . 
علاقه مندان به مشارکت که از توان مالی و اجرایی و مدیریتی مناسبی برخوردار می باشد و سابقه اجرایی در این زمینه 
را دارا می باشــند ، دعوت می شــود از تاریخ 2 لغایت 16 دی ماه 1400 جهت کسب اطلاعات بیشتر و اطلاع از طرح 

پیشنهادی به آدرس زیر مراجعه نمایند : 
شهرستان جاسک محله لوران جنب حسینیه حضرت ابوالفضل)ع( سپاه ، اداره تعاون روستایی مراجعه نمایند .

تلفن 07642521799
09175485299 آقای مصطفی دانایی نسب ، مدیرعامل شرکت

مدیریت آموزش و پرورش شهرستان رودان در نظر دارد اموال منقول) آهن آلات اسقاطی( خود را 
به شرح مذکور و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده را با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )setadiran.ir ( و باشــماره مزایده 1000004475000001 به صورت الکترونیکی به 

مزایده برساند .
زمان انتشار در ســایت1400/10/02 ســاعت 08:00 مهلت دریافت اســناد مزایده مورخه 
1400/10/14 ساعت.1500 تاریخ بازدید 1400/10/04 تا 1400/10/15 آخرین مهلت ارسال 
پیشــنهاد قیمت 1400/10/14 ساعت 15:00 زمان بازگشایی 1400/10/21 ساعت 10 زمان 

اعلام به برنده 1400/10/21 ساعت 10/30 صبح
ضمنا رعایت موارد زیر الزامی است :

1- برگزاری مزایده صرفا از طریق سامانه الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل فرایند مزایده 
شامل خرید و دریافت اسناد مزایده ) در صورت وجود هزینه مربوطه( ، پرداخت تضمین شرکت در 
مزایده ) ودیعه ( ارسال پیشنهادات قیمت ، پاکات ، اعلام برنده ، واریز وجه مزایده و تحویل کالا در 

بستر سامانه از این طریق امکان پذیر می باشد . 
۲- پیشنهاد می گردد با توجه به تنوع کالاهای مطرح شده در مزایده ، قبل از ارائه پیشنهاد از اقلام 

موضوع مزایده بازدید به عمل آورید .
  ۳- علاقمندان به شرکت در مزایده می بایســت جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی 

) توکن ( با شماره های ذیل تماس حاصل فرمایید .
مرکز پشتیبانی و راهبری سامانه : 1456

اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام ســایر استانها در سایت سامانه Www.setadiran.ir بخش 
ثبت نام / پروفایل مزایده گر موجود است .

گــروه خبر // سرپرســت اداره کل امور روســتایی و 
تمامی  کرد:  تاکید  هرمزگان  اســتانداری   شــوراهای 

دهیاری های استان باید به شبکه دولت متصل شوند.
   به گــزارش خبرنگار دریا ، نرگس غلامپور در نشســت 
هماهنگی راه اندازی شــبکه دولت در دهیاری های اســتان 

هرمزگان، اظهار داشــت: در راســتای تســهیل ارتباط بین 
بخشــی میان بخشــداری ها، فرمانداری ها و استانداری با 
دهیاری های سراسر اســتان هرمزگان، به دنبال اتصال کلیه 
دهیاری های استان به شبکه دولت هستیم. وی افزود: ارسال 
و دریافت نامه ها و ابلاغ بخشــنامه ها و دســتورالعمل ها و 

همچنین دریافت گزارشــات از روســتاها در کمترین زمان 
یکی از مهمترین دســتاوردهای راه اندازی شــبکه دولت در 
دهیاری های استان است. سرپرست اداره کل امور روستایی 
و شوراهای استانداری هرمزگان، تامین زیرساخت مورد نیاز 
 از طریق مخابرات در روســتاهای فاقــد ارتباط را یکی از 
مهم ترین اولویت ها و ضرورت های اجرای این طرح برشمرد 
و خاطرنشــان کرد: با همــکاری و هماهنگی صورت گرفته 
میان دفتر فناوری اطلاعات استانداری هرمزگان با مخابرات 
و بخشــداری ها، امیدواریم قبل از اتمام ســال 1400 اغلب 

دهیاری های روستاهای استان به شبکه دولت متصل شوند.

سرپرست اداره کل امور روستایی و شوراهای استانداری هرمزگان :

تمامی دهیاری های استان باید به شبکه دولت متصل شوند 

مفقودی نوبت دوم
سند مالکیت خودرو  دوکابین تویوتا GLX2700 پلاک 22843 
قشم شخصی مالکیت : عبدالله زیوری خالدینی شماره شاسی 
خودرو 0102572 شماره موتور 2769926مدل 2002  رنگ : 

عنابی مفقود و از درجه اعتبار ساقط می باشد

شرح مختصری از ملک 

نوبت اول



 امام  حسن عسکری )ع( : شادی کردن در برابر شخص مصیبت زده 
) روضه بحار ج 2 ص 374(بی ادبی است

ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.

نمايندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش 09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی            034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده             09173413270  
یزد    علیرضا حائری زاده                 09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                     09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                 09362706723
بوشهر    مهران سلطانی نژاد             09211487009

سرویس شهرستانها : سعیده دبیری نژاد
سرویس جنوب کشور: امین زارعی

سرویس اجتماعی و حوادث: علی زارعی

پنجشنبه 2 دی 1400
18 جمادی الاول 1443
سال بیستم و یکم شماره 3778

روزنامه  سیاسی ، اجتماعی ، فرهنگی ، ورزشی  
گستره توزیع : منطقه جنوب کشور

مدیر مسئول و صاحب امتیاز : یعقوب دبیری نژاد 

 بوشهر، خوزستان، سیستان و بلوچستان، 
فارس،کرمان،کهگیلویه و بویر احمد، هرمزگان، یزد

تلفن : 32243734-32246384 -32222793 
 32222635    نمابر:32246600

دفتر : بندرعباس - بلوار امام خمینی )ره( -  سه راه دلگشا 
برج نیلوفر - ورودی غربی-طبقه پنجم - واحد 23

daryanews_bnd@yahoo.com : پست الکترونیکی

چاپ مهدوی کرمان تلفن: 32134838 - 034

سردبیر : سمیه هاشمی پور 
دارای ضریب کیفی 45 و رتبه ششم

 در میان روزنامه های منطقه ای کشور

daryanews.ir : اینستاگرام

گــروه گــزارش  // بــا حضــور فیــروزی 
 معــاون اقتصــادی اســتاندار هرمــزگان،  
مدیر  حسینی  فرمانداربندرعباس،  زاده  کناری 
توسعه صنایع دریایی و هوایی سازمان گسترش 
ایدرو،  رئیس حراســت  ،الیاسی  نوســازی   و 
امیری زاد مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی 
 هرمزگان، دکتر شیخ رئیس هیأت مدیره ایزوایکو 
از معاونیــن و مدیــران مجتمع   و جمعــی 
 کشــتی ســازی و صنایع فراســاحل ایران 
جلســه ای به منظور تودیع و تشکر از زحمات 
مهندس اسماعیل صادقی و معارفه دکترسلمان 
ضربی به عنــوان مدیرعامل این مجتمع عظیم 

صنعتی برگزار گردید.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ در آغاز خلیل قاســمی 
رئیس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان هرمزگان 
ضمن تقدیر و تشکر از زحمات اسماعیل قاسمی به 
تلاش بر رونــق حمل و نقل به خصوص در صنعت 
دریایی اشــاره کــرد و افزود در رویکــرد وزارت 
صنعت،معدن و تجارت بیش از پیش در جهت رونق 
صنعت دریایی و توسعه دریا محور در دستور کار است 
و برای محقق شدن این امر تلاش خواهد شد.خلیل 
قاسمی در ادامه افزود، استاندار استان هرمزگان بر اقدام 
برای بهبود شــرایط و اســتفاده از ظرفیتهای خالی 
مجموعه ایزوایکو تاکید کرده اند.ریاســت سازمان 
صنعت ، معدن و تجارت استان یادآور شد که هم افزایی 
و تکمیل چرخه تولید صنایع بزرگ این خطه می تواند 
افتخاری برای استان هرمزگان باشد.سپس کناری زاده 
فرماندار بندرعباس با تقدیر و تشکر از زحمات تمامی 
مدیران ادوار مجتمع ایزوایکو جهت برطرف کردن و 
پشت سر گذاشتن چالش ها مخصوصا طی سالهای 
اخیر بر اســتفاده از ظرفیتهای منطقه ویژه اقتصادی 
کشتی سازی خلیج فارس تاکید کرده و یادآور شد، 
جهت بهره بــرداری بهتر از فرصتهــای این مجتمع 
ظرفیتهــای منطقه ویژه میتوانــد فرصت و ظرفیت 

بسیارارزشمندی باشد.کناری زاده در پایان بیان کرد؛ با 
آرزوی توفیق برای دکتر ضربی به عنوان مدیرعامل 
مجتمع عظیم صنعتی ایزوایکو در مسیرپیش رو مطمئن 
هستم بهره گیری از فرصتها و ظرفیتهای موجود میتواند 
جهش لازم در تولید را ایجاد کند.محمدرضا حسینی 
مدیر توسعه صنایع دریایی و هوایی سازمان گسترش 
و نوســازی با تشکر از خدمات اسماعیل صادقی به 
عنوان سرپرست و آرزوی موفقیت برای دکتر سلمان 
ضربی به عنوان مدیرعامــل جدید مجتمع ایزوایکو 
یادآور شد که با اتکا به دانش و توانمندی مهندسین و 
پرسنل ایزوایکو کارهای بزرگی می توان انجام داد که 
در گذشته این موضوع با انجام پروژه های مهم به اثبات 
رسیده.در ادامه این جلسه ابراهیم شیخ رئیس هیأت 
مدیره ایزوایکو ضمن تقدیر و تشکر از مدیران سابق به 
ویژه رضائیان که بیش از ده سال عمر خود را صرف 
اداره این صنعت پیچیده در ایزوایکو نمودند و همینطور 
اســماعیل صادقی که در مدت شــش ماهه تصدی 
مسئولیت سرپرستی از هیچ اقدامی جهت ارتقاء این 
مجتمع دریغ نکردند یادآور شد؛ دکتر ضربی فردی با 
دانش وتحصیلات عالی در سطح بین المللی هستند و 
با داشــتن ارتباطات و شبکه ای بسیار خوب در این 
صنعت می توانند نویدبخش شکوفایی فعالیت مجتمع 
باشــند.وی در پایان با قدردانی از زحمات معاونین، 
مدیران و پرســنل خدوم ایزوایکــو تاکید کردند که، 
امیدواریم با رونق تولید شاهد رونق درآمدو کسب و 
کار همکاران عزیزمان در این شرایط دشوار اقتصادی 
باشیم و معیشت پرسنل را تامین و تضمین نماییم.پس 
از ابراهیم شــیخ اسماعیل صادقی سرپرست مجتمع 
ایزوایکو ضمن آرزوی موفقیت برای مدیرعامل جدید 
و تشکر بابت قبول مسئولیت اینگونه اذعان نمود؛ که 
صنایع در شــرایط جنگ اقتصادی مسئولیت های 
سنگینی دارند، چرا که در جنگ نظامی بخشی ازکشور 
درگیر است و دوطرف برای جنگ و نبرد آموزش دیده 
اند در حالی که در جنگ اقتصادی از جنینی که نیازمند 

آزمایش غربالگریست تا فردی سالخورده که نیاز به 
جراحی قلب و کار گذاشتن استند دارد دراین جنگ 
درگیر هســتند بدون اینکه آموزشــی دیده باشند و 
یاآمادگی برای حضور در این جنگ داشته باشند، از 
طرفی آسیب دیدگان جنگ نظامی جانبازان و شهدا به 
عنوان افرادی شجاع و ازخودگذشته بسیار مورد تکریم 
و احترام عموم جامعه هستند درحالی که آسیب دیدگان 
جنگ اقتصادی درگیر مشکلات شدید روانی، جسمی 
و یا زندان خواهند بود که آسیب های شدیدی برای 
جامعه دارد.اســماعیل صادقی در ادامه تاکید کرد که 
ایزوایکو باید نقش درســتی در این شرایط ایفا کند و 
تمامی تلاش خود را به کار گیرد تا قسمتی از بار این 
مسائل و مشــکلات را بپذیرد، به فرموده مقام معظم 
رهبری راه برون رفت از این مشکل و این جنگ تنها 
تولید داخل اســت ، ازهمیــن رو باید تلاش کنیم با 
اســتفاده از امکانات مجموعــه ایزوایکو تولید را به 
حداکثر برســانیم که ظرفیت خالی در مجتمع نداشته 
باشــیم وبا توجه به تخصص، همت و دانش نیروی 
انسانی موجود فصل جدیدی از فعالیت این مجموعه را 
شاهد باشیم.سپس سلمان ضربی مدیر عامل جدید 
مجتمع ایزوایکو ضمن تشــکر از تشــریف فرمایی 
حاضرین در جمع و اظهار خوشنودی بابت حضور در 
مجتمع و کنار پرسنل ایزوایکو اینگونه اظهار داشت که؛ 
احساس می کنم مجدد در خانه خود حضور دارم و 
امیدوارم در کنار هم با یک کار تیمی بتوانیم دوره رونق 
جدیدی را در ایزوایکو رقم بزنیم.در ادامه ضمن تشکر 
از حمایتهای ریاست سازمان گسترش و نوسازی و 
رئیس هیأت مدیره ایزوایکو تاکید کرد ؛ آنچه امروز در 
ایزوایکو داریم حاصل تــلاش، زحمات و خدمات 
مدیران زیادی بوده، و یکی از افتخارات من این است 
که به نحوی با تمامی این مدیران همکاری داشته ام.وی 
در ادامه افــزود ؛ امروز در ایزوایکو تاسیســات و 
تجهیزات بزرگی وجود دارد که در اختیار ماست و این 
موضوع تکلیف ومسئولیت ما را دوچندان میکند، زیرا 

باید در جهت استفاده بهینه از این امکانات تلاش کنیم، 
تجهیزاتی که از آنها مگر با برنامه ریزی صحیح نمی 
توان استفاده نمود.دکتر سلمان ضربی ضمن تشکر از 
تلاش و زحمات دکتر رضائیان و مهندس صادقی تاکید 
کرد؛ یکی از اولویتهای ما در شرایط جدید مدیریتی، 
حرکت برنامه محور به سمت اهداف از پیش تعیین شده 
است؛ اهدافی که در هیأت مدیره بررسی و تعریف شده 
و با هم سو کردن برنامه ها در بخش های مختلف با 
کمک همکاران و پرسنل، و استفاده از تمامی ظرفیتهای 
اســتانی و ملی وبهره گیری از نیروهای متخصص و 
متعهد این مسیر را طی خواهیم کرد چرا که باید فضای 
ایزوایکو را برای کار اقتصادی بزرگ آماده کنیم و این 
مهم محقق نخواهد شد مگر با یک کار تیمی منسجم و 
بزرگ که در آن دقت و کیفیت را به عنوان اصل مورد 
توجه قرار دهیم. دکتر سلمان ضربی با بیان این موضوع 
که در گذشته بررسی هایی در هیأت مدیره در راستای 
شناســایی و از بین بردن نقاط ضعف و تقویت نقاط 
قــوت ایزوایکو صورت گرفته افزود ؛ با تاکید بر کار 
تعمیرات کشتی و فعالیتهای فراساحلی به حوزه های 
 جدیــد صنعتــی ورود خواهیــم کــرد و یکی از 
استراتژی های مهم در دستور کار ، ارزیابی بازارهای 
جدیــد خواهد بود چرا که امروز نیاز کشــور و نیاز 
ایزوایکو کار است و هیچ  رسالتی مهمتر از کار کردن 
نیســت، ما در این مســیر برای ارتقاء سطح دانش 
مدیریت، دانش فنی و سازمانی تلاش خواهیم کرد زیرا 
یکی از نیازهای اساســی ورود به محورهای جدید 
کســب و کار خواهد بود.دکتر سلمان ضربی در ادامه 
بیان کرد؛ ســعی خواهیم کرد نما و سیمای عمومی 
مجموعه را بهبود ببخشیم و این میسر نخواهد شد مگر 
با عمل کردن به تعهدات، خوش قولی ، برآورده کردن 
 نیازها و توســعه دامنه مشــتریان و افزایش سطح 
بهره وری نیروی انسانی جهت عملکرد صحیح که یکی 
از عوامل مهم نمادهای برند سازی در صنایع می باشد 
و تلاش می کنیم در راستای توسعه سطح بهره وری و 

برند و وجهه عمومی شرکت همچنین پایداری بازار 
کسب و کار همکاری مشترکی با یک شریک مطمئن 
خارجی را داشته باشیم.در پایان دکتر سلمان ضربی 
ضمن تاکید بر کار تیمی و تلاش بر ایفای نقش ملی 
مجتمع ایزوایکــو افزود؛ امیــدوارم در دوره جدید 
مدیریت بتوانیم شرایطی را فراهم بیاوریم که از اقتصاد 
منطقه و آنچه متأثر از صنایع دریایی و کشتی سازی 
است حراست و حفاظت کنیم.در آخر فیروزی معاون 
اقتصادی اســتاندار هرمزگان با تأکید بر نام گذاری 
سالهای اخیر با عناوین اقتصادی ازسوی مقام معظم 
رهبری و توجه بــه موضوع اقتصاد افزود؛ در فرایند 
تولید هم زمــان تامین مواد اولیه و نهادها، بازاریابی، 
بازارسازی، تبلیغ ، لجستیک و برندینگ درگیر هستند، 
ایزوایکو از مجموعه هایی است که همزمان این ظرفیتها 
را نه تنها برای خود بلکه برای دیگران هم دارد و می 
تواند نقشی حیاطی در ایجاد فضای توسعه و تولید هم 
در استان و هم در کشور داشته باشد که به همین دلیل 
باید مورد توجه ویژه قرار گیرد.دکتر فیروزی در ادامه 
یادآور شد. در زمینه تولید دانش انباشته ای درمجموعه 
ایزوایکو وجود دارد که بسیار قابل توجه است و نیروی 
انسانی در این بخش بسیار اهمیت دارد.وی در ادامه 
تاکید کرد که یکی از موضوعات بسیار مهم در توسعه 
اقتصاد دریا محور استفاده از مجموعه های دانش بنیان 
است و توسعه اقتصاد دریا محور محقق نمی گردد مگر 
با نقش آفرینی فعال ایزوایکو به عنوان یک مجموعه 
پیشــرو که حداکثر استفاده و بهره برداری را از دانش 
روز و تکنولوژی مدرن را داشــته باشد تا با جذب و 
بومی سازی دانش فرصتی فراهم نماید که این دانش به 

عنوان ارزش افزوده در استان هرمزگان ماندگار شود.
معاون اقتصادی استاندار با بیان اینکه توجه به بازاریابی 
و پیدا کردن و ساختن بازار جدید یادآور شدند؛ در این 
مسیر کشورهای جدید می توانند ظرفیت خوبی برای 
ما باشــند چون با توجه به فضای رقابتی موجود ، 
اســتفاده از ظرفیتهای صادراتــی، وارداتی ، تولید و 
نیازکشور به توسعه، نیاز است که هم از ظرفیتهای خالی 
ایزوایکو استفاده گردد و هم از ظرفیتهای خالی استان 
در جهت حمایت از ایزوایکو بهره گیری بشود که نتیجه 
آن توسعه اشــتغال، افزایش تولید ناخالص و توسعه 
اقتصادی و در نهایت توانمندی استان و کشور خواهد 
بود.  در پایان این نشســت فیروزی معاون اقتصادی 
استاندار به نیابت از حاضرین از زحمات و تلاشهای 
مهندس اسماعیل صادقی طی دوران سرپرستی مجتمع 
ایزوایکو تقدیر نمودند.لازم به ذکر است که دکتر سلمان 
ضربی مدیرعامل جدید مجتمع ایزوایکو به عنوان یکی 
از قدیمی ترین افراد حاضر در این جلسه کارخود را از 
ایزوایکو آغاز نموده و در سوابق ایشان فعالیتهای قابل 
توجهی همچون حضور در مهندسی ایزوایکو به عنوان 
اولین طراح کشتی و شروع به طراحی اولین کشتی به 
عنوان مهندس مشاور در سال 1372، و پس از آن در 
سمتهای مختلف اجرایی کف کارگاه های ایزوایکو با 
عناوین ، مدیر پروژه ساخت اولین کشتی اقیانوس پیما، 
مدیر کنترل کیفیت، مدیر نصب ماشــین آلات، مدیر 
کارگاه های تولیدی، و حضور در بسیاری از بخشهای 
ایزوایکو و به نوعی همکاری با تمامی مدیران ادوار 
 مجتمع کشتی ســازی و صنایع فراساحل ایران دیده 

می شود.

در آیین تودیع و معارفه مدیرعامل جدید ایزوایکو مطرح شد

بهره گیری از ظرفیت های خالی هرمزگان جهت حمایت از ایزوایکو

گروه خبر //  جلســه اجرای طرح پزشــک خانواده 
 بــا محوریت نحوه پذیــرش بیمه شــدگان، نحوه 
حق الزحمه پزشکان و نحوه ارجاع بیماران در سالن 

کنفرانس اداره بیمه شهرستان میناب برگزار شد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ جلســه اجرای طرح پزشک 
خانــواده با حضور علی اکبر حســام معــاون خدمات 
سلامت بیمه ســلامت استان هرمزگان، رئیس بیمه گری، 
رئیس اسناد پزشکی، کارشناســان نظارت و رئیس اداره 

 بیمه شهرســتان میناب و جمعی از پزشکان طرف قرارداد
 بــا محوریت نحــوه پذیــرش بیمــه شــدگان، نحوه 
 حــق الزحمه پزشــکان و نحــوه ارجاع بیمــاران در

  ســالن کنفرانس اداره بیمه شهرســتان مینــاب برگزار 
شد. 

   در این نشســت معــاون بیمه و درمــان اداره کل بیمه 
سلامت استان هرمزگان در خصوص ماهیت طرح پزشک 
 خانــواده، چگونگی اجرا، همچنین نحــوه انتصاب بیمه 

شــده ها به پزشــکان، چگونگی ارجاع بیمه شده ها و 
همچنیــن پرداخت 80 درصد حــق الزحمه و چگونگی 
 پایش آن ســخنانی ایراد نمودند. در ادامه رؤســای اداره 
بیمه گری و اســناد پزشــکی و کارشــناس مســئول 
نظــارت ســخنانی در خصــوص نحوی اجــرا، عنوان 
 نمودند.در پایان نشســت با طرح پرســش و پاســخ به 
سوالات پزشــکان در جهت روان سازی پاسخ های لازم 

داده شد.

اجرای طرح پزشک خانواده و نحوه پذیرش بیمه شدگان در میناب

یکی از مهم ترین رسوم و از جشن های چندین و چند 
هزار ســاله ایرانیان، شب یلدا است.خانواده های ایرانی 
از گذشــته های دور آخرین روز پاییز موسوم به یلدا را 
جشــن می گرفتند. امروزه نیز این سنت قدیمی هنوز با 
شور و شوق برگزار می شود و ایرانیان هرجای دنیا که 
باشند، از مدت ها قبل به تدارک و خرید خوراکی شب 
یلدا ، هدیه شب یلدا و آجیل شب یلدا و .. می پردازند.اما 
به دلیل شیوع کرونا، 2 سال است که این شب دیگر رنگ 
و بوی ســابق را ندارد.امسال نیز مانند 2 سال کرونایی 
که گذشــت شــب یلدا در غیاب برخی از عزیزانمان 
 کــه به دلیل کرونا دیگر در کنارمان نبودند ســرد تر و 
زمستانی تر از هر سال گذشــت. علاوه بر این گرانی 
هــا و ضربه ای که کرونا به اقتصــاد مردم و جامعه زد 
ســفره یلدا کوچک تر و گران تر از هر سال دیگر بود.

با گذشــت 2 سال از شــیوع کرونا، و کمرنگ تر شدن 
دورهمی های خانوادگی و فامیلی و همچنین مشکلات 
اقتصادی و معیشتی مردم بواسطه تورم و گرانی، امسال، 

بازار شب یلدا نیز بعنوان یکی از نمادهای رونق بازار، 
چندان رنگ و بویی نداشت و مردم و کسبه از وضعیت 
موجود ابراز نارضایتی داشتند. همه ساله با نزدیک شدن 
به شب یلدا شهر حال وهوایی دیگر به خود می گرفت، 
اما امسال مانند 2 سال گذشته بی رونق گذشت و گرانی 
ســفره یلدا را کوچکتر و افزایش شــدید قیمت  مواد 
خوراکی به خصوص قیمت آجیل و خشکبار کام مردم 
را تلخ تر کرد.به گفته مســئولین قرار بود یلدای امسال 
شــاهد گرانی میوه و اقلام سفره شــب یلدا نباشیم اما 
قصه تکراری گرانی میوه ها و آجیل در آستانه شب یلدا 
امســال هم در بازار مشاهده شد. قیمت ها در بسیاری 
از اقلام بالا رفته و مــردم تنها توانایی خرید بعضی از 
اقلام را دارند. به گفته فروشندگان هم اکنون عرضه در 
بازار زیاد است اما مردم تمایلی به خرید ندارند چراکه 
قیمت آجیل در برخی اقلام نسبت به سال گذشته حدود 
50 درصد افزایش داشته از این رو استقبال مردم نیز به 
دلیل کاهش توان خرید آن ها بسیار کمتر شده است. با 

این قیمت ها و وضعیت اقتصادی آجیل دیگر جز اقلام 
لاکچری است. جالب است که قیمت آجیل های وارداتی 
افزایش چندانی نداشته اما آجیل داخلی افزایش قیمت 
محسوسی داشته است. این نشــان دهنده ی آن است 
که متاســفانه نظارتی در قیمت گذاری ها وجود ندارد و 
قیمت گذاری سلیقه ای انجام می شود.افزایش هزینه های 
تولید بر افزایش قیمت محصولات باغی از جمله پسته 
و بادام تاثیرگذار بوده اســت.البته برخی مسئولان که 
مدعی هستند همه چیز خوب است؛ هم عرضه و تقاضا 
و هم قیمت هیچ مشــکلی ندارند.اما اگر سری به بازار 
می زدید مغازه های پــر از اقلام و خالی از خریدار و 
گلایه فروشندگان از کاهش فروش و اعتراض مردم از 
گرانی و افزایش قیمت ها را می دیدید.یلدا که گذشت اما 
 عید نوروز دور نیست امیدواریم مسئولین فکری به حال 
این روزهای گرانی بازار و جیب خالی مردم کنند و فقط 
با وعده های تو خالی امیــد واهی به دل مردم تزریق 

نکنند .

سفره یلدای امسال گرانتر پهن شد
یادداشت

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @ gmail.com

گروه خبر // دبیــر کل اتاق بازرگانی 
هرمزگان از کسب رتبه دهم کشوری در 
عملکرد شورای گفتگو دولت و بخش 
خصوصی در شــش ماهه نخست سال 

1400 با اعام وزارت کشور خبر داد.
  به گــزارش خبرنگار دریــا ، دکتر پیام 
رضایــی در این خصوص اظهار داشــت: 

شوراهای استانی گفتگوی دولت و بخش 
خصوصی با توجه بــه ماهیت عملکردی 
جایگاه قانونی خود از جمله ماده 75 قانون 
برنامه پنجم توسعه اقتصادی و مواد 11 و 
13 قانون بهبود محیط کســب و کار یکی 
از مکانیســم هایی هستند که می توانند به 
هم افزایی و فهم مشــترک دولت و بخش 
خصوصی در زمینه اصلاح  فرآیندها و رفع 
موانع حوزه تولید و سرمایه گذاری به منظور 
نیل به توسعه اقتصادی کشور کمک نمایند.

وی افزود: به همین منظور وزارت کشور هر 
شش ماه یک بار مطابق وظایف حاکمیتی 
خــود و در جهت نظــارت عالیه و رصد 
فعالیت استان ها، با همکاری اتاق بازرگانی 
ایران و برا ساس شــاخص های ارزیابی 
مورد توافق اقدام به تهیه گزارش عملکرد 

می نماید.رضایــی ادامه داد: بر اســاس 
ارزیابی های صورت گرفته در شــاخص 
تشکیل جلســات 5 اســتان امتیاز کامل 
 را به خود دادنــد که هرمزگان نیز یکی از 
استانی هایی بود که توانست در این بخش با 
کسب امتیاز کامل جزو 5 استان برتر )رتبه 
یک( در این بخش قرار گیرد.دبیر کل اتاق 
بازرگانی هرمزگان بیان داشت: همچنین در 
شاخص دســتاوردهای استانی حاصل از 
جلسات برگزار شده شورای گفتگو دولت 
و بخش خصوصی، اتاق بازرگانی هرمزگان 
نیز در این بخش توانست جزو 13 استانی 
باشــد که در این بخش نیز امتیاز کامل را 
کســب کردند. رضایی تصریح کرد: کسب 
رتبه دهم اتاق بازرگانی هرمزگان در بخش 
شــورای گفتگو دولت و بخش خصوصی 

در بین اتاق های اســتانی در حالی محقق 
شده اســت که اتاق بازرگانی هرمزگان در 
دوره قبل در این بخش  رتبه 24 استانی را 
دارا بود که با همت و پیگیری های مجدانه 
اتــاق در دور نهم این رتبه در حال حاضر 
به عدد 10 رسیده است و اکنون هرمزگان 
هم تراز اســتان هایی همچون اتاق تهران 
 اســت.رضایی در پایان ضمن قدردانی از 
حمایت های بی دریغ مسوولان استانی و 
همراهی و تعامل آنها با بخش خصوصی، 
بیان داشــت: اتاق بازرگانــی هرمزگان با 
حمایت مسوولان استانی و تلاش های وافر 
ریاست محترم اتاق توانسته است به جایگاه 
واقعی خود در استان دست یابد که کسب 
رتبه های متعدد در بخش های مختلف اتاق 

خود گواهی است بر این مدعا.

دبیر کل اتاق بازرگانی هرمزگان خبر داد 

کسب رتبه دهم کشوری
 در عملکرد شورای استانی گفتگو دولت و بخش خصوصی 

 


